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Förstudie lokaler för gymnasieskola i centrum  
Förslag till beslut 
I utbildningsnämnden 

Besluta att uppdra år stadsfastighetsförvaltningen att genomföra en förstudie gällande 
inhyrning av Konsthögskolan Valand (Lorensberg 47:6) för gymnasieskola. 

Sammanfattning 
Utbildningsförvaltningen har av Higab AB fått information om att Göteborgs Universitet 
avser att lämna lokalerna på Konsthögskolan Valand (Lorensberg 47:6) inom en snar 
framtid. Lokalerna har tidigare använts för gymnasieskola men har under lång tid använts 
av verksamhet inom Göteborgs Universitet och anpassats till dessa behov. Lokalerna 
kommer utifrån det att behöva anpassas för att kunna bedriva gymnasieskola i dem. 
Lokalernas placering är i linje med vad som sägs i nämndens lokalbehovsplan när det 
gäller geografisk placering av gymnasieskolor. 

Förvaltningens bedömning är att det bör genomföras en förstudie gällande en inhyrning 
av Konsthögskolan Valand för möjligheten att bedriva gymnasieskola i lokalerna. En 
gymnasieskola i lokalerna skulle främst bedriva utbildning inom högskoleförberedande 
program. Vilka program och eventuell inriktning får utredas i detalj parallellt med att en 
förstudie påbörjas. Förvaltningens bedömning är att det även kan bli aktuellt att delvis 
flytta verksamhet och omhänderta fler behov från befintliga gymnasieskolor i området för 
att avlasta trycket på lokaler i dessa skolor.  

Bedömning ur ekonomisk dimension 
Att genomföra en förstudie innebär kostnader för utbildningsförvaltningen men det är 
först när förstudien är genomförd som de ekonomiska konsekvenserna på lång sikt blir 
tydligare. 

Oavsett om nämnden väljer att genomföra det som förstudien kommer fram till kommer 
förvaltningen att belastas med kostnader för genomförandet av förstudien utifrån 
självkostnadsprincipen. 

Bedömning ur ekologisk dimension 
Att anpassa en befintlig byggnad innebär ett mindre ekologiskt fotavtryck. Att 
återanvända material och renovera minskar resursuttaget och minimerar avfallet. 
Samtidigt finns det utmaningar med de åtgärder som kan krävas i en befintlig byggnad 
samt att kostnaden för att drifta en äldre byggnad kan vara högre än nyproducerade 
byggnader. 
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Bedömning ur social dimension 
Om förstudien visar att det är möjligt att hyra in Konsthögskolan Valand för 
gymnasieverksamhet skulle det generera fler utbildningsplatser vilket medför att fler unga 
skulle kunna erbjudas plats på en gymnasial utbildning i centrala Göteborg.  

Samverkan 
I förvaltningens samverkansgrupp (FSG) den 11 september 2023. 

Ärendet expedieras 
Stadsfastighetsförvaltningen  
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Ärendet  
Besluta att uppdra år stadsfastighetsförvaltningen att genomföra en förstudie gällande 
inhyrning av Konsthögskolan Valand (Lorensberg 47:6) för gymnasieskola. 

Beskrivning av ärendet 
Utbildningsförvaltningen har av Higab AB fått information om att Göteborgs Universitet 
avser att lämna lokalerna på Konsthögskolan Valand inom en snar framtid. Lokalerna har 
tidigare använts för gymnasieskola men har under lång tid använts av verksamhet inom 
Göteborgs Universitet och anpassats till dessa behov. Lokalerna kommer utifrån det att 
behöva anpassas för att kunna bedriva gymnasieskola i dem. Lokalernas placering är i 
linje med vad som sägs i nämndens lokalbehovsplan när det gäller geografisk placering 
av gymnasieskolor. 

Förvaltningens bedömning 
Förvaltningens bedömning är att det bör genomföras en förstudie gällande en inhyrning 
av Konsthögskolan Valand för möjligheten att bedriva gymnasieskola i lokalerna. En 
gymnasieskola i lokalerna skulle främst bedriva utbildning inom högskoleförberedande 
program. Vilka program och eventuell inriktning får utredas i detalj parallellt med att en 
förstudie påbörjas. Förvaltningens bedömning är att det även kan bli aktuellt att delvis 
flytta verksamhet och omhänderta fler behov från befintliga gymnasieskolor i området för 
att avlasta trycket på lokaler i dessa skolor.  
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